
 

 
  
 

 
 
Ledermøte, Vestland fylke, Bergen, Alver, Osterøy, Øygarden og Bjørnafjorden 

• Informasjon fra de enkelte eldrerådene 
 
Bergen 
 
Prøver å ha fokus både på å uttale seg til saker som er under arbeid eller på vei til politisk 
behandling i kommunen og å ta initiativ til egne saker 
 
* Noen viktige saker nå 
 
- Samarbeid med Høgskulen på Vestland og UiB om tverrprofesjonell samarbeidslæring 
(TVEPS). Våren 2021 har en studentgruppe utredet hvordan kommunen kan få og holde 
kontakt med eldre som er lite eller ikke digitale. Det er ønskelig å fortsette samarbeidet 
videre 
 
- Seniorkonferanse 8. september. Hovedtema – evaluering av koronakrisen og politisk debatt 
foran valget.  
 
- Bergen kommune har utlyst engasjement som valgmedarbeidere og understreket at de ikke 
tar i mot søknader fra personer over 70 år. Eldrerådet har protestert mot at dette er 
aldersdiskriminering og har skrevet både til valgorganisasjonen og valgstyret og vært i media 
med saken.  
 
Alver 
 
Her er det tre kommuner som er slått sammen og dette har vært krevende for kommunen. 
Det merkes særlig på planarbeidet at tre ulike arbeidsformer skal samorganiseres. 
Eldrerådet opplever at de blir godt trukket inn i planarbeidet og at den nye planstrategien er 
god på medvirkning. 
 
Eldrerådet er opptatt av Leve hele livet og oppfølgingen av denne og har sendt flere 
spørsmål til helse og omsorg om dette.  
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Vil gjerne vite om det er noen som har erfaringer med bruk av eldreombudet? 
 
Opptatt av det er viktig med frivillighet og vil gjerne vite om de andre kommunene har en plan 
for frivillighet. 
 
Bjørnafjorden 
 
Noen saker eldrerådet har fått gjennomført 
 
- «Hent meg» - seniorer skal kunne reise gratis hjemmefra til eldresenteret på Os. Det er satt 
av 500 000 i budsjettet til dette. 
 
- Gjennomført eldretråkk ved hjelp av «Leva urban design» - en kartlegging av hvor eldre 
ferdes i Bjørnafjorden kommune. Se her 
https://innsyn.onacos.no/bjornafjorden/mote/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&j
ournalpostid=2020049238& 
 
- avtale med BIR om at eldre får kortere avstand til å sette ut bosspann 
 
Bjørnafjorden har søkt om 300 000 til et digitalt veiledningstilbud om Leve hele livet 
 
Osterøy 
 
Opplever at eldrerådet kommer tidlig inn i saker og har et godt samarbeid med rådet for 
personer med funksjonsnedsettelser. Kommunen stiller med representanter i møtet og 
rådmannen møter for å legge frem budsjettet.  
 
Leve hele livet er viktig for rådet og for kommunen og demensomsorg har vært oppe flere 
ganger 
 
Øygarden 
 
Øygarden er også en stor sammenslått kommune. Det er spredd bosetning og selv om 
sammenslåingsavtalen var tydelig på at hele kommunen skulle tas i bruk og at det skulle 
være tilbud av like høy kvalitet i hele kommunen opplever man at Straume har blitt et veldig 
sterkt sentrum. Det er fare for at de som bor mindre sentralt blir sittende ensomme, særlig 
siden kollektivtilbudet er dårlig. 
 
Skyss, kollektivtilbud og billettproblematikken er et viktig spørsmål. 
 
Opplever at eldrerådet kommer tidlig inn i prosessene og får sitte i de mest relevante 
gruppene 
 
Noen viktige saker 
 
- den kulturelle spaserstokken 
 
- kommunal matombringing 
 
- hvordan få til et aldersvennlig samfunn 
 
- eldre og digitalisering 
 

• Fylkeseldrerådet 
 

https://innsyn.onacos.no/bjornafjorden/mote/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2020049238&
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Fylkeseldrerådet har kommunikasjon med Skyss og vil arbeide for å få en god ordning med 
mulighet til å kjøpe billetter på bussen.  
 
Opplever at det etter omleggingen og ny kommunelov er blitt vanskeligere å komme tidlig inn 
i saker.  
 
Noen viktige saker 
 
- budsjett 
 
- uttale til større plansaker – disse blir også retningsgivende for kommunene etter hvert 
 
- Skyss – billetter og utforming av holdeplasser 
 
- frivilligstrategi – vi blir etter hvert mange eldre. Kommunene bør planlegge og lage en 
frivilligstrategi, gjerne i samarbeid med de frivillige organisasjonene.  
 
- Leve hele livet og aldersvennlige lokalsamfunn. Det er viktig at kommunene har en 
bevissthet på at dette tas med i planarbeid. Det følger ikke noen midler med i 
utgangspunktet, men det er mulig å søke til spesifikke prosjekter.  
 
- E-helse Vestland – mulighet til å følge opp brukere digitalt slik at man sparer reiser. Dette 
må være på brukernes premisser og det må også være mulig å få hjelp i kommunen.  
 
Fylkeseldrerådet opplever at de har et ansvar for å følge opp eldrerådene i kommunen og vil 
gjerne ha tilbakemeldinger og innspill på hva som trengs. Det blir forhåpentligvis en samling 
for eldreråd i fylket i 2022. 
 

• Veien videre 
 
Det er enighet om at det er nyttig å møtes og man vil arbeide for å få til et fysisk møte til 
høsten.  
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